
Klinikai laboratóriumi kutató mesterszak 

 

Czirják Tamás 

 

Milyen volt az első egyetemi nap? Egyszerű napnak indult, kevés órával. Aztán persze kiderült, hogy kb. este 7-ig 
lesznek előadások. Meglepetés volt mindenképpen, de ki lehetett bírni és így legalább volt idő ismerkedni a többiekkel. 

Az első hetekben hányszor tévedtél el a Klinikán? Meglepő, de egyszer sem. Annyira nem bonyolult ez a telephely, 
mint azt sokan gondolnák.  

Mihez volt a legnehezebb hozzászokni, amikor egyetemista lettél? Gimnázium után ahhoz, hogy szinte teljesen önálló 
vagy. Te döntöd el, mikor melyik kurzusokat veszed fel és melyik órára mész be. A szabadság jó dolog, de ha hirtelen 
ennyi minden szakad a nyakadba, az egy kicsit kellemetlen lehet. Évek kérdése és bele lehet ebbe is jönni.  

Mi fog hiányozni a diploma megszerzése után? A tanulás semmiképp sem, mivel folyamatosan képzik magukat 
manapság a szakemberek. Inkább csak a tudat, hogy ismét lezárult egy nagy korszak az életemben. Azonban ez sem 
feltétlen egy negatív dolog. 

Milyen terveket szeretnél megvalósítani az egyetem elvégzése után? Karrier, család, egy szép ház és egy autó, ami 
az enyém és ne kelljen félnem a következő havi számláktól. Nem nagy tervek, de nekem több mint elég. 

Melyik oktatód inspirált a legjobban? Több ilyen oktatóm is volt, neveket nem említenék. Főleg olyan emberekről van 
szó, akiken látom azt, hogy még hosszú évek elteltével is szeretik, amit csinálnak, mondhatni rajonganak a 
munkájukért. A legnagyobb plusz pont köztük is azoknak az embereknek jut, akik ráébresztenek arra, hogy tanulni 
nem csak szenvedés árán lehet. 

Mennyiben készített fel az egyetem a nagybetűs Életre? Önállóság és szakmai tekintetben mindenképpen, a szoros 
határidőket nem is említve. 

A vizsgákra való készülés során neked mi adta a legtöbb energiát? Az, hogy megfelelő felkészüléssel bármit meg 
lehet ötösre csinálni. Ha jól végzed a munkád, a jutalmad sem marad el. 

Hol szerettél a leginkább tanulni? Otthon, a legnagyobb csendben és nyugalomban. 

Ha újrakezdhetnéd, megtennéd? Ha igen, mit csinálnál másképp? Igen. A Bsc-s tanulmányaimat hamarabb 
befejezném és egyből mesterképzésre mentem volna. Így hamarabb karriert építhettem volna. Mindezek ellenére azt 
sem bánom, hogy így alakultak a dolgok. 
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Hum Erzsébet 

 

Mi fog hiányozni a diploma megszerzése után? A diploma megszerzése fontos volt számomra. Ugyanakkor az egyetemi évek alatt 
rendkívül jól éreztem magam. Ezért már most hiányoznak a csoporttársak, a remek beszélgetések, az érdekes kihívások. Hiányzik 
az egyetemi légkör, a folyamatos fejlődés lehetősége, a támogató környezet.  Az alapszak és a mesterszak elvégzése között 10 év 
telt el. El kell mondanom, hogy az Egyetem rendkívül sokat fejlődött és vidéki városi egyemből európai egyetemmé nőtte ki magát. 
Kiemelném a tanulmányi osztályon dolgozó Hölgyeket, akik mindig kedvesen és segítőkészen álltak hozzánk, valamint dr. 
Bereczky Zsuzsa igazgatónőt és kollégáit, akik segítsége nélkülözhetetlen volt számunkra. Nagyon örülök, hogy a szakra 
járhattam, büszke vagyok rá. 

Ha az elmúlt 2 év alatt bármint is másképp csinálnál, mi lenne az? Kevesebbet izgulnék a vizsgák, a beadandók miatt. Mert mindig 
minden megoldódik valahogy, csak bízni kell magunkban és tudni, hogy képesek vagyunk mindenre. 

A tanulás mellett mivel töltötted az egyetemi éveidet? Dolgoztam, gyermekeket neveltem, sportoltam, barátaimmal találkoztam, 
éltem. Szerettem az iskolás heteket, mert érdekes és új dolgokat hozott az életembe.  

Mi motivál téged a mindennapjaidban? Nincs nagy motivációra szükségem. Többnyire motivált, jókedvű és kiegyensúlyozott 
vagyok. Szerencsés vagyok, mert jó emberek vesznek körül, így én is hasznára tudok lenni a környezetemnek.  

Ha üzenhetnél a gyerekkori önmagadnak, mit üzennél? Valósítsd meg az álmaidat! Higgy magadban! Hallgass a szívedre! Ne 
hagyd, hogy mások befolyásoljanak! Sportolj többet! Képes vagy bármire! Csak pozitív dolgokat!! 

Melyik oktatód inspirált a legjobban? Sok kiváló oktatóm volt. Mindnyájuk figyelme megtisztelő volt. Mesterszakon kétségkívül Dr. 
Bálint Bálint volt a legkülöncebb oktató. Az oktató személyisége, az előadói stílus, az oktatási környezet, az érdekes vagy néha 
sokkoló feladatok eredményezték a kialakult képet. A vizsga is érdekesen alakult, de összességében arra a jegyre vagyok a 
legbüszkébb.  

Melyik volt a legszerencsésebb vizsgád? Rengeteg szerencsés vizsgám volt. A három félévből a második félév-végi vizsgák 
mindegyikénél elmondható volt az, hogy a szerencse mellettem állt. Tapasztalatom szerint a sikeres vizsga feltétele nagyrészt a 
szerencse, a fellépés és csak kis százalékban a tudás. Persze a tudás adhat egyfajta magabiztosságot, de a vizsgázásba is bele 
kell jönni. 

Mire vagy a legbüszkébb? Büszke vagyok arra, hogy munka mellett, ügyeletek mellett, egyedülálló anyaként, volt erőm, időm, 
kitartásom végig csinálni. Büszke vagyok továbbá arra, hogy az, amit a továbbtanulással kapcsolatban az érettségi után 
elképzeltem magamnak, azt mind meg tudtam valósítani. Azzal sincs semmi baj, hogy erre sokat kellett várnom. 

Melyik az a nap vagy vizsga, amit soha nem ismételnél meg? Több olyan tantárgy, vizsga is van, amit kihagynék. Alapszakon a 
sejtbiológia, fizikai-kémia, fizika, de legfőképp a műszeres analitika. Előrehozott szóbeli volt, mert első gyermekemet december 
elejére vártam, így nem tudtam a csoporttal vizsgázni. Egy héttel a szülés előtt került rá sor. Kb. másfél órán keresztül kínoztak, 
mert a GC-t nem tudtam úgy, ahogy azt hallani szerették volna. Addig minden rendben volt. Mást nem voltak hajlandóak kérdezni. 
Kegyelem kettes lett a vége. Remélem boldogok voltak. A csoporttársam végig hallgatta az egészet, majd ő került sorra. Vele is 
„kedvesek” voltak. Ő már csírájában elfojtotta a dolgot és 5 perc múlva kirohant. Januárban tanulás nélkül 4-esre vizsgázott a 
többiekkel. Mesterszakon a biostatisztika, farmakológia vizsga nem volt a kedvencem. Vannak oktatók, akik örömüket lelik abban, 
hogy éreztessék azt az elképzelésüket, miszerint többek lennének másoknál.  

Mihez volt a legnehezebb hozzászokni, amikor egyetemista lettél? Kreatívnak és jó szervezőnek tartom magam, ezért az egyetemi 
határokat volt a legnehezebb megszokni. A szervezés nem minden tanszéken hallgató-barát és ez bosszantó, de azt gondolom, 
hogy megtanultam ezzel együtt élni. Bsc szakon, ami régen volt és sokkal fiatalabb voltam, előfordult, hogy nehézségekbe 
ütköztem például a ruhatárban a Kossuthon, vagy máshol. „Miért nincs a kabátomon akasztó? Miért nem értem, hogy nem tehetem 
be a táskám?” És más hasonló rettenetesen nagy hibákat vétettem. Vagy a könyvtárban, ha nyolckor kinyitnak, akkor miért nem 
értem meg, hogy csak fél kilenctől töltethetem fel a kártyám? De rendes volt, mert feltöltötte. Biztos volt még sok bosszúság, de 
ezek idővel kikoptak és maradtak a többnyire kellemes emlékek. 

Mennyit és miben változtál az egyetemi évek alatt? Nyugodtabb lettem, céltudatosabb. Törekszem a tudatosságra és igyekszem 
minőségi időt tölteni az életem minden területén. Várom az új kihívásokat. Igyekszem pozitívan hatni környezetemre. Remélem 
sikerül. 

Ha 3 szóval kellene jellemezned magad, mik lennének azok? Őszinte, kedves, céltudatos. 
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Nagy Orsolya 

 

Melyik az a mottó vagy idézet, ami motivált a nehéz időkben? “Küzdj és bízva bízzál!” 

Ki az a személy, aki a legtöbb segítséget és támogatást nyújtotta neked az elmúlt években? Az Édesanyám! 

Ha 3 szóval kellene jellemezned magad, mik lennének azok? Céltudatos, maximalista, precíz. 

Mire vagy a legbüszkébb? Arra, hogy már a második diplomámat fogom megszerezni! 

Mihez volt a legnehezebb hozzászokni, amikor egyetemista lettél? Arra, hogy nem kellett minden napra tanulni, mint a 
gimnáziumban, így a vizsgaidőszak nagyon nehéz volt eleinte, mivel nem voltam rákényszerítve, hogy tanuljak a 
szorgalmi időszakban. 

Milyen terveket szeretnél megvalósítani az egyetem elvégzése után? Szeretnék sikeres kutatóvá válni a jövőben. 

Melyik volt a legszerencsésebb vizsgád? Amikor a tanár elmondta vizsgán a feltett kérdésekre a válaszokat. 

Mi volt a kedvenc tantárgyad? Patobiokémia. 

Mit tartalmazott a vizsgaidőszaki túlélőcsomagod? Kávé és csoki. 

Mi fog hiányozni a diploma megszerzése után? Az egyetemi élet, a barátok, néhány tanárom, illetve hogy nem leszek 
már diák. 

Milyennek tekinted az elmúlt éveket, melyeket a Debreceni Egyetemen töltöttél? Nagyon hamar eltelt, visszagondolva 
nagyon sok maradandó élményem van, amikre jó érzéssel gondolok vissza a jövőben. 

Mi motivál téged a mindennapjaidban? A céljaim elérése! 

Hol szerettél a leginkább tanulni? Otthon és az Elméleti Tömbben. 
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Udvari Ágnes 

 

Melyik az a mottó vagy idézet, ami motivált a nehéz időkben? A segítők mindig készen állnak. Emberek, angyalok, 
látható és láthatatlan lények egész serege. De addig nem indulhatnak a segítségedre, míg te - önmagadtól - a 
föltápászkodás és fölemelkedés nagy erőfeszítéseit nem teszed meg. Müller Péter 

Az egyetemi éveid alatt mi volt a legnagyobb sikerélményed? A legnagyobb sikerélményemnek a Köztársasági 
ösztöndíjat és a 2 Országos Tudományos Diákköri konferencián elért eredményeket tekintem. 

Szereztél életre szóló barátokat az egyetemi éveid alatt? Igen, szereztem és hiszem, hogy az egyetemi évek alatt 
kötött barátságaim tényleg egy életre szólóak. 

Milyen vizsgázással kapcsolatos szokásaid, babonáid vannak? Mindig bal kézzel, és amit elsőre megfogtam, azt a 
tételt húztam ki. 

Ha visszautazhatnál a múltba, akkor mit változtatnál meg? Semmin sem változtatnék, hiszem, hogy minden okkal 
történi, így bármik is történtek az egyetemi évek alatt nem volt hiába valóak.  

Melyik az a nap vagy vizsga, amit soha nem ismételnél meg? Egyértelműen a Fizikai kémia és a Farmakológia 
vizsgák azok amiket soha nem szeretnék megismételni. 

Melyik oktatód inspirált a legjobban? Dr. Bereczky Zsuzsanna, témavezetőm. Az Ő támogatása, segítsége és belém 
vetett bizalma nagyon sok erőt adott az egyetemi évek során. 

Mi fog hiányozni a diploma megszerzése után? Hiányozni fog a légkör, melyet a Debreceni Egyetem nyújtott az évek 
során, csoporttársaim, a bulik, a medikus hét és a TDK konferenciák izgalmai. 

Ha 3 szóval kellene jellemezned magad, mik lennének azok? Makacs, kitartó, barátságos.  

 


